

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 182

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 182

1953

I. Nos. 2421-2425
II. No. 506

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 4 December 1953 to 21 December 1953*

	<i>Page</i>
No. 2421. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Ceylon :	
Exchange of letters (with annex) constituting a financial agreement. London, 30 April 1948	
Exchange of letters constituting an agreement extending the Financial Agreement of 30 April 1948. Colombo, 2, 12 and 14 February 1949	
Exchange of letters constituting an agreement extending and modifying the Financial Agreement of 30 April 1948. London, 5 August 1949	
Exchange of letters constituting an agreement extending the Financial Agreement of 30 April 1948. Colombo, 5 and 9 August 1950	
Exchange of letters constituting an agreement extending the Financial Agreement of 30 April 1948. London, 5 and 6 October 1950	
Exchange of letters constituting an agreement modifying the Financial Agreement of 30 April 1948. London, 2 and 6 February 1951	
Exchange of letters constituting an agreement modifying the Financial Agreement of 30 April 1948. London, 2 and 6 February 1951	
Exchange of letters constituting an agreement modifying the Financial Agreement of 30 April 1948. London, 9 and 10 September 1952 . . .	2
No. 2422. Australia, Austria, Canada, China, France, etc. :	
Protocol (with annex) amending the Slavery Convention signed at Geneva on 25 September 1926. Done at the Headquarters of the United Nations, New York, on 7 December 1953	51
No. 2423. United States of America and Liberia :	
Exchanges of notes constituting an agreement relating to the designation of a permanent free port area in Liberia. Monrovia, 24 and 26 July 1948	73

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 182

1953

II. Nos. 2421-2425
II. No. 506

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 4 décembre 1953 au 21 décembre 1953*

	<i>Pages</i>
N° 2421. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Ceylan :	
Échange de lettres (avec annexe) constituant un accord financier. Londres, 30 avril 1948	
Échange de lettres constituant un accord prorogeant l'Accord financier du 30 avril 1948. Colombo, 2, 12 et 14 février 1949	
Échange de lettres constituant un accord prorogeant et modifiant l'Accord financier du 30 avril 1948. Londres, 5 août 1949	
Échange de lettres constituant un accord prorogeant l'Accord financier du 30 avril 1948. Colombo, 5 et 9 août 1950	
Échange de lettres constituant un accord prorogeant l'Accord financier du 30 avril 1948. Londres, 5 et 6 octobre 1950	
Échange de lettres constituant un accord modifiant l'Accord financier du 30 avril 1948. Londres, 2 et 6 février 1951	
Échange de lettres constituant un accord modifiant l'Accord financier du 30 avril 1948. Londres, 2 et 6 février 1951	
Échange de lettres constituant un accord modifiant l'Accord financier du 30 avril 1948. Londres, 9 et 10 septembre 1952	3
N° 2422. Australie, Autriche, Canada, Chine, France, etc. :	
Protocole (avec annexe) amendant la Convention relative à l'esclavage signée à Genève le 25 septembre 1926. Fait au Siège de l'Organisation des Nations Unies, à New-York, le 7 décembre 1953	51
N° 2423. États-Unis d'Amérique et Libéria :	
Échange de notes constituant un accord relatif à la délimitation d'une zone permanente destinée à l'établissement d'un port franc au Libéria. Monrovia, 24 et 26 juillet 1948	73

	<i>Page</i>
No. 2424. Greece and Federal Republic of Germany :	
Joint Protocol (with Provisional Agreement and exchange of letters) respecting the negotiations of the Joint Commission on Greek-German Economic Relations convened at Bonn, 14-28 July 1952. Signed at Bonn, on 28 July 1952	
Joint Protocol (with annex, Second Supplementary Agreement, Protocol to the Second Supplementary Agreement with annexes and attached letter) relating to discussions between Greece and Germany concerning the application of agreements for the exchange of goods in 1952. Signed at Athens, on 28 March 1953	85
No. 2425. Netherlands and Luxembourg :	
Cultural Agreement. Signed at The Hague, on 26 April 1949	187

II

*Treaties and international agreements
filed and recorded from 30 October 1953 to 21 December 1953*

No. 506. International Labour Organisation and United Nations Relief and Works Agency for Palestine Refugees in the Near East :	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Geneva, on 31 December 1952, and at Beirut, on 12 January 1953	
Exchange of letters constituting an agreement amending the Basic Agreement. Beirut, 29 October 1953, and Geneva, 24 November 1953	201
ANNEX A. Ratifications, accessions, prorogations, etc., concerning treaties and international agreements registered with the Secretariat of the United Nations	
No. 570. General Convention on Social Security between Belgium and France. Signed at Brussels, on 17 January 1948 :	
Exchange of letters constituting an agreement concerning the application of article 13, paragraphs 2 and 3, of the above-mentioned Convention, with respect to seasonal workers. Paris, 29 July 1953	221
No. 688. Protocol, signed at Paris on 19 November 1948, bringing under international control drugs outside the scope of the Convention of 13 July 1931 for limiting the manufacture and regulating the distribution of narcotic drugs, as amended by the Protocol signed at Lake Success, New York, on 11 December 1946 :	
Acceptance by the Philippines	224

	<i>Pages</i>
N° 2424. Grèce et République fédérale d'Allemagne :	
Protocole conjoint (avec arrangement provisoire et échange de lettres) relatif aux négociations de la Commission mixte des relations commerciales gréco-allemandes réunie à Bonn du 14 au 28 juillet 1952. Signé à Bonn, le 28 juillet 1952	
Protocole conjoint (avec annexe, deuxième arrangement additionnel, protocole au deuxième arrangement additionnel avec annexes et lettre y relative) relatif aux négociations gréco-allemandes au sujet de l'application des accords concernant les échanges commerciaux pendant l'année 1952. Signé à Athènes, le 28 mars 1953	85
N° 2425. Pays-Bas et Luxembourg :	
Accord culturel. Signé à La Haye, le 26 avril 1949	187
 II 	
<i>Traités et accords internationaux classés et inscrits au répertoire du 30 octobre 1953 au 21 décembre 1953</i>	
N° 506. Organisation internationale du Travail et Office de secours et de travaux des Nations Unies pour les réfugiés de Palestine dans le Proche-Orient :	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Genève, le 31 décembre 1952, et à Beyrouth, le 12 janvier 1953	
Échange de lettres constituant un accord modifiant l'Accord de base. Beyrouth, 29 octobre 1953, et Genève, 24 novembre 1953	201
 ANNEXE A. Ratifications, adhésions, prorogations, etc., concernant des traités et accords internationaux enregistrés au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies	
N° 570. Convention générale entre la Belgique et la France sur la sécurité sociale. Signée à Bruxelles, le 17 janvier 1948 :	
Échange de lettres constituant un accord sur l'application de l'article 13, paragraphes 2 et 3, de la Convention susmentionnée, en ce qui concerne les travailleurs saisonniers. Paris, 29 juillet 1953	220
N° 688. Protocole, signé à Paris le 19 novembre 1948, plaçant sous contrôle international certaines drogues non visées par la Convention du 13 juillet 1931 pour limiter la fabrication et réglementer la distribution des stupéfiants, amendée par le Protocole signé à Lake Success, New-York, le 11 décembre 1946 :	
Acceptation par les Philippines	224